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 První polovinu roku 2023 máme téměř za 
sebou a léto nám pomalinku klepe na dve-
ře. Bezesporu největší politicko-společen-
skou událostí tohoto období byla volba pre-
zidenta republiky. Ano, náš stát má nového 
prezidenta! Volbám předcházelo zásadní 
názorové rozdělení společnosti, ovlivňovala 
nás média, často jsme nechápali, jak ten či 
onen kandidát může být favoritem našeho 
kamaráda. I to možná vedlo k zatím nejvyšší 
volební účasti. Naštěstí napjatá atmosféra 
po volbách se rychle uklidnila a troufám si 
říci, že jsme nového prezidenta tak nějak 
všichni víceméně v poklidu přijali. 
Naopak vášnivé názorové debaty na sebe 
strhla vládní reforma veřejných financí a dů-
chodová reforma. V národní ekonomické 
politice tak dochází k největším a nejrazant-
nějším změnám za poslední období. A tyto 
změny bezesporu ovlivní životy nás všech. 
Že reforma musí přijít, to bylo z ekonomic-
kého vývoje více než jasné. Stejně tak je 
jasné, že za úsporou musí stát omezování 
výdajů a zvyšování příjmů, i skutečnost, že 
nejvíce ekonomicky zasaženou skupinou 
budeme ve výsledku nejvíce my, běžní lidé. 
Cítíme často nespravedlnost reforem, ale 
dlouhodobá udržitelnost státu musí být 
cílem. O správnosti či nesprávnosti dílčích 
kroků reforem se teď můžeme dohadovat, 
ale vězte, že vše se projeví jedině časem.

Rád bych tady ale interpretoval slova jedno-
ho moudrého lektora, který nás školil na kur-
zu Ekonomické řízení obce. Dotaz jednoho 
starosty z publika zněl:  „Proč stát nás, prů-
měrné a chudé občany, připravuje reformami 
o finance, kterých už tak máme málo? Vždyť 
budeme zásadně existenčně ohroženi.“ Reak-
ce lektora byla pro mě překvapivá: „Opravdu 
si myslíte, že jsme chudí občané? Dlouhodobě 
patříme mezi třicítku nejbohatších národů 
na světě. Průměrná česká rodina bydlí sama 
- buď vlastní rodinný dům nebo byt či zvládne 
platit nájem. Každé dítě má obvykle vlastní 
pokoj. Průměrná rodina má dnes 1 či více aut 
a ufinancuje jejich provoz. Máme stabilní za-
městnání, můžeme si dovolit jet jednou ročně 
na dovolenou, nakupovat značkové oblečení, 
mít počítač s internetovým připojením, tele-
fon s neomezeným tarifem. Potraviny naku-
pujeme nad rámec nutné potřeby a v podsta-
tě na co máme chuť. Opravdu si myslíme, že 
my jsme chudí občané? Zeptejte se Vašich ba-
biček a dědečků, co to znamená být chudý, Vy 
o tom nemáte ani páru.“ Tyto slova mi zůstaly 
v mysli a vybaví se mi vždy, když slyším slo-
vo reformy. Možná na tom něco bude. Naši 
prarodiče museli žít společně ve 2 místnos-
tech, častokrát několik generací či příbuz-
ných dohromady v jednom domě, neměli 
auta, nakupovali jen nejnutnější potraviny, 
brzy ráno vstávali a chodili na pole nebo za 

dobytkem. Ne proto, že by je to tak bavilo, 
ale neměli na nic víc prostředky. A zeptejte 
se, jaký měli první důchod, zda z něj doká-
zali pokrýt náklady na rodinný dům nebo 
živobytí. Dnes si tak troufám souhlasit s ná-
zorem, že většina naší společnosti spadá do 
střední vrstvy. Samozřejmě je tu velký roz-
ptyl, ale opravdu nejsme národ chudých. 
Když si k tomu přidáme systém našeho 
zdravotnictví, který taktéž striktně ukusuje 
z našich platů značnou část prostředků, ale 
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2 PROTIVANOVSKÝ ZPRAVODAJ

 

JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA ZE DNE 26. LEDNA 2023 
ZASTUPITELÉ NA SVÉM LEDNOVÉM 
JEDNÁNÍ SCHVÁLILI: 
• uzavření nájemní smlouvy a smlouvy 

o  budoucí smlouvě mezi Olomouckým 
krajem, IČ: 60609460, se sídlem Jeremen-
kova 1191/40a, 779 00 Olomouc, zastou-
peným Správou a údržbou silnic Olo-
mouckého kraje, příspěvkovou organizací, 
IČ: 70960399, se sídlem Lipenská 753/120, 
779 00 Olomouc a Městysem Protivanov, 
IČ: 002388675, se sídlem Náměstí 32,  
798 48 Protivanov, ve věci protlaku pod 
komunikací stavby „Městys Protivanov: 
dešťová kanalizace – I. etapa“.

• uzavření smlouvy o budoucí smlouvě o zří-
zení služebnosti mezi Městysem Protiva-
nov a společností CETIN, a. s., IČ: 04084063, 
se sídlem Českomoravská 2510/19, Libeň, 
190 00 Praha 9, zastoupenou na zákla-
dě plné moci společností Vegacom, a. s.,  
IČ: 257 88 680, za kterou jedná společnost 
MULTINET, s .r. o., IČ: 607 76 978, zastoupe-
ná Ing. Miroslavem Karlem na základě plné 
moci, která bude ošetřovat realizaci stavby 
s označením: SAP: 16010-065497; NÁZEV 
AKCE: VPIC_Protivanov Na Řádkách_MK 
(„Stavba“).

• záměr pořízení dopravního automobilu 
pro JSDH Protivanov a uzavření smlouvy 
o poskytování administrativních a kon-
zultačních služeb k projektu pořízení DA 
pro JSDH Protivanov mezi Městysem Pro-

tivanov, IČ: 00288675, Náměstí 32, 798 48 
Protivanov a Ing. Terezou Šíchovou, 
IČ:  08403091, se sídlem Sadová 559/IV, 
503 51 Chlumec nad Cidlinou, v rámci pro-
jektu „Pořízení DA JSDH Protivanov“.

• svým neuvolněným členům za výkon 
funkce v tomto volebním období odměny 
v souladu s Nařízením vlády č. 202/2018 Sb. 
v aktuálním znění v následujících částkách:
— Místostarosta: 17.880,- Kč
— Předseda výboru: 1.990,- Kč 
— Člen výboru: 1.660,- Kč 
— Člen zastupitelstva bez dalších  
      funkcí: 990,- Kč 

Při souběhu výkonu několika funkcí se od-
měna neuvolněnému členovi zastupitelstva 
obce poskytne pouze za výkon funkce, za niž 
podle rozhodnutí zastupitelstva náleží nej-
vyšší odměna.
Odměny se budou poskytovat od 1. února 
2023. V případě nastoupení náhradníka na 
uvolněný mandát člena zastupitelstva obce 
bude odměna poskytována ode dne složení 
slibu. 
V případě personální změny v obsazení jed-
notlivých funkcí, tj. v případě nového zvo-
lení do funkce (místostarosty, předsedy vý-
boru, člena výboru), bude odměna náležet 
ode dne zvolení do příslušné funkce. Tímto 
usnesením se ruší dosud platné usnesení 
8/2022/4 ustavujícího jednání zastupitelstva 
ze dne 19. října 2022.

• poskytnutí finančního daru ve výši: 
25.000,- Kč (DS/1/2023) Římskokatolic-
ké farnosti Protivanov, IČ: 65763050, se 
sídlem Náměstí 30, 798 48 Protivanov, za 
účelem zabezpečení předpouťového kon-
certu v Protivanově.

• poskytnutí dotace ve výši 240.000,- Kč 
spolku SK Protivanov, z. s., IČ: 03872017, 
se sídlem č. ev. 120, 798 48 Protivanov, 
a  Smlouvu o poskytnutí dotace mezi 
Městysem Protivanov a SK Protivanov,  
z. s., č. 2/2023, dle přílohy. Účelem poskyt-
nutí dotace je částečná úhrada výdajů na 
činnost SK Protivanov, z. s.

• poskytnutí finančního daru Klubu aktiv-
ních seniorů Protivanov ve výši: 15.000,- Kč 
(DS/2/2023), zastoupených Annou Dokou-
pilovou, a to na činnost klubu v roce 2023–
úhradu autobusové dopravy při pořádání 
seniorských zájezdů.

• poskytnutí finančního daru ve výši: 
5.000,- Kč Domovu pro seniory Soběsuky, 
p. o., IČ: 70939284, se sídlem Soběsuky 
95, 798 03 Plumlov, na zkvalitnění služeb 
a zpříjemnění života uživatelů domova.

• poskytnutí finančního daru ve výši: 
17.500,-  Kč (DS/5/2023) spolku Tina Hor-
ses, z. s., IČ: 05789036, se sídlem Panská 
425, 798 48 Protivanov. Finanční dar bude 
použit zejména na nákup jezdecké výstro-
je, vybavení pro děti a úhrady provozních 
nákladů.

JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

díky čemuž naopak máme jednu z nejšpičko-
vějších a nejdostupnějších zdravotních péčí 
v Evropě, tak mi to dává velkou víru v to, že 
i tyto aktuální nepopulární reformy nám do 
budoucna můžou přinést značnou stabilitu, 
jistotu i udržitelnost. A troufám si říct i to, že 
průměrní občané tyto reformy finančně mů-
žou zvládnout bez nějakého zásadního ome-
zování či odříkání. 
V komunální politice bylo naopak po volbách 
klidněji. Byť to tak navenek nevypadá, městys 
ale nezahálel. Byť se já stále ještě postupně 
s funkcí starosty obce sžívám a více či méně 
úspěšně se mi daří určovat si priority, pořád se 
ale objevují nové věci a výzvy, kterým se mu-
sím věnovat delší čas. Přesto se snažím mys-
let na budoucí rozvoj obce a soběstačnost. 
Zatím nejsou vidět žádné hmotné či hmata-
telné výsledky obecního směřování za dobu, 
co jsem ve funkci starosty. Ale mimo spoustu 
času a úkonů, které jsou nutné k provoznímu 
chodu obce, aktivně pokračuji na přípravě či 
směřování projektů, do kterých jsem vstoupil 
po předchozí paní starostce. Hledám cestu na 
co nejrychlejší a  úspěšnou finalizaci změny 
územního plánu, která částečně blokuje roz-

voj obce i záměry našich občanů. V kooperaci 
se zastupitelstvem také pokračujeme v pří-
pravě projektu na rozšíření knihovny o mul-
tifunkční prostory, v  projektu rekonstrukce 
a  rozšíření bytového domu u  základní školy 
v ulici Na Balkáně či v žádosti o stavební povo-
lení projektu na výstavbu dešťové kanalizace 
a rekonstrukce komunikace na ulici Na Řád-
kách a U Kocandy. V mateřské školce připra-
vujeme projekt na rekonstrukci nevyhovující 
elektroinstalace a s tím spojené úpravy povr-
chů, mimo to běží projekt pořízení dopravní-
ho automobilu pro JSDH. Na většinu projektů 
se snažíme cílit i na čerpání dotací. A aby toho 
nebylo málo, jsou tady projekty týkající se 
energetického využití střech obecních budov 
pro fotovoltaiku a záměry potencionálních 
investorů o rekonstrukci či rozšíření větrného 
parku v katastru obce. Rozhodovací procesy 
ve veškerých projektech samozřejmě leží na 
bedrech celého zastupitelstva, které je mi vel-
kou oporou, nicméně příprava podkladů a ko-
munikace s projektanty či úřady, je úkolem 
mým a časově náročným. 
Toto turbulentní období je náročné i pro 
obce samotné. Hovoří se o škrtech ve stát-

ních rozpočtech, které se dotknou i dotač-
ních titulů. Evropské fondy „Integrovaných 
regionálních operačních programů“ pro další 
programové období budou do značné míry 
omezeny a celkově se tak komunální politika 
bude posouvat do kolejí soběstačné udrži-
telnosti a omezené dotační podpory. Vyba-
lancovat budoucí udržitelnosti projektů a co 
nejnižší budoucí náklady s ohledem na po-
řizovací cenu či samotnou realizovatelnost 
je důležité. Věřím ale, že se projekty budou 
postupně dostávat do realizačních fází a uká-
žou se i ty skutečné výsledky naší práce pod 
hlavičkou „mého mandátu“.
Závěrem bych Vám chtěl popřát krásné léto. 
Ať už na výletech v okolí naší obce, mikrore-
gionu, v jiných koutech naší republiky nebo 
i v zahraničí buďte na sebe opatrní, neriskuj-
te a nepřeceňujte svoje schopnosti. Prázdni-
ny jsou nejrizikovější období roku, byť se na 
něj všichni těšíme a užíváme si je. Pamatujte 
i na ohleduplnost k přírodě, životnímu pro-
středí i místům, která budete na výletech 
navštěvovat. A vraťte se ze svých výletů zase 
bezpečně do svých domovů.

Alois Kolář, starosta



CERVEN 2023 3

JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA ZE DNE 30. BŘEZNA 2023
ZASTUPITELÉ NA SVÉM BŘEZNOVÉM 
JEDNÁNÍ SCHVÁLILI: 
• Program rozvoje obce 2023–2029. 
• účetní závěrku Mateřské školy Protivanov, 

příspěvkové organizace, za rok 2022 a pře-
vod zisku z hlavní a doplňkové činnosti za 
rok 2022 ve výši 1 310,29 Kč do rezervního 
fondu. 

• účetní závěrku Základní školy Protiva-
nov, příspěvkové organizace, za rok 2022 
a schvaluje se krytí ztráty organizace ve 
výši - 105.707,98 Kč čerpáním z rezervního 
fondu. 

• poskytnutí finančního daru ve výši 
5 000,- Kč Českému svazu včelařů, z. s., zá-
kladní organizaci Protivanov,  IČ: 75150492, 
ev. č. 608067, se sídlem Boskovická 357, 
798 48 Protivanov, za účelem obnovy uhy-
nulých včelstev.

• poskytnutí dotace ve výši 84 000,- Kč spol-
ku TJ Sokol Protivanov, z. s., IČ: 16367880 
se sídlem Sokolská 198, 798 48 Protivanov 
a smlouvu o poskytnutí dotace mezi Měs-

tysem Protivanov a TJ Sokol Protivanov, 
z.  s., dle přílohy. Účelem poskytnutí dota-
ce je úhrada energií a výdajů, spojených 
s údržbou budovy.

• navýšení nájmů o průměrnou roční míru 
inflace ve výši 15,1 % v nájemních bytech 
městyse mimo byty sociálního bydlení. Na 
bytech sociálního bydlení se nájemné pro 
nově uzavírané smlouvy či dodatky navy-
šuje o 8 %. 

• Jednací řád zastupitelstva městyse Proti-
vanova.

• poskytnutí finančního daru ve výši 
5 000,- Kč na činnosti spolku Jdeme Autis-
tům Naproti, z. s., IČ : 27041972, se sídlem 
Žilinská 198/26a, 779 00 Olomouc, na pro-
vozní náklady a poskytování služeb.

ZASTUPITELÉ NA SVÉM BŘEZNOVÉM 
JEDNÁNÍ NESCHVÁLILI: 
• záměr prodeje části pozemku parc. č. 56/2 

v k. ú. Protivanov jako ostatní plocha, 
ostatní komunikace, o výměře cca 90 m2. 

• poskytnutí finančního daru ve výši 
2  000,-  Kč organizaci Zdravotní klaun, 
o. p.  s., IČ: 26547953, se sídlem Paříkova 
355/7, Praha 9 - Vysočany, pro potřeby fi-
nancování programů organizace. 

• poskytnutí finančního daru ve výši 
5 000,- Kč Lince bezpečí, z. s., IČ: 61383198, 
se sídlem Ústavní 95, 181 02 Praha 8, za 
účelem podpory provozu dětské linky bez-
pečí.

ZASTUPITELÉ ODLOŽILI: 
• hlasování o poskytnutí finančního daru ve 

výši 25 000,- Kč spolku Frajárečka, z. s., IČ: 
26990237, se sídlem Horní Štěpánov, na 
pokrytí nákladů spojených s pořádáním 
výročního koncertu, do doby, než bude 
zřejmé, že se výroční koncert opravdu 
uskuteční a bude znám termín. Zastupitel-
stvo je ale podpoře této akce nakloněno, 
ukládá starostovi alokovat v rozpočtu obce 
částku 20 000,- Kč pro spolek Frajárečka, 
z.s.

JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA ZE DNE 25. KVĚTNA 2023
ZASTUPITELÉ NA SVÉM KVĚTNOVÉM 
JEDNÁNÍ SCHVÁLILI: 
• Smlouvu č. PR-014330072431/001-ADS 

o  zřízení věcného břemene mezi Městy-
sem Protivanov a společností ED.G., se 
sídlem Lidická 1873/36, Černá Pole, 602 00 
Brno, IČ: 280 85 400 za účelem vypořádání 
věcného břemene po realizace stavby Pro-
tivanov, Pod Sokolovnou, přeložka NN. 

• poskytnutí dotace ve výši 30 000 - Kč spol-
ku TJ Sokol Protivanov, z. s., IČ: 16367880 
se sídlem Sokolská 198, 798 48 Protivanov 
a smlouvu o poskytnutí dotace mezi Měs-
tysem Protivanov a TJ Sokol Protivanov, 
z. s., dle přílohy. Účelem poskytnutí dotace 
je úhrada nedoplatku na energiích a plat-
by čtvrtletních záloh energií.

• novou smlouvu o spolupráci při zajiš-
tění zpětného odběru a zařazení místa 
zpětného odběru do obecního systému 

odpadového hospodářství mezi Městy-
sem Protivanov a společností EKO-KOM, 
se sídlem Praha 4, Na Pankráci 1685/17, 
IČ: 251 34  701, součástí které jsou i Vše-
obecné obchodní podmínky a zmocnění 
společnosti Technické služby Malá Haná, 
s. r. o. 

• smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 
90  000,- Kč z rozpočtu OLK mezi Městy-
sem Protivanov a Olomouckým krajem, 
se sídlem Jeremenkova 1191/40a, 779 00 
Olomouc, IČO: 60609460, z programu na 
podporu JSDH,  dotační titul č. 13_02_2 - 
Dotace na pořízení cisternových automo-
bilových stříkaček a dopravních automobi-
lů pro JSDH obcí Olomouckého kraje. 

• realizaci projektu "Protivanov - dopravní 
automobil" s identifikačním číslem JSDH-
-V2V2-20232023-00524. Městys se zava-
zuje dofinancovat rozdíl mezi celkovou ce-

nou DA a poskytnutou dotací do plné výše 
z vlastních zdrojů. 

• smlouvu o výpůjčce mezi Městysem Protiva-
nov a Základní školou Protivanov, p. o., týka-
jící se budovy školy a pozemků v areálu ZŠ. 

• Rozpočtové opatření č. 6/2023, jehož úče-
lem je poskytnutí investiční dotace ve výši 
473 972,- Kč pro Základní školu Protivanov 
na pořízení konvektomatu, nutného pro 
zajištění chodu kuchyně-vaření jídel pro 
žáky, zaměstnance a ostatní strávníky.

ZASTUPITELÉ NA KVĚTNOVÉM JEDNÁNÍ 
NESCHVÁLILI:
• záměr pronájmu části pozemku č. 816/1 

k. ú. Protivanov za účelem dlouhodobého 
uskladnění dřeva. Městys má jiný záměr 
pro využití tohoto prostoru-v místě vznik-
ne parkovací plocha. 

Alois Kolář, starosta

• výpůjčku části pozemku parc. č. 1106/5, 
druh pozemku ostatní plocha, ostatní ko-
munikace, o výměře 32 m2 za účelem pří-
stupu a  opravy kříže. Pozemek je zapsán 
u Katastrálního úřadu pro Olomoucký kraj, 
Katastrální pracoviště Prostějov pro katas-
trální území Protivanov na LV č. 1. Vypůj-
čitel: Římskokatolická farnost Protivanov, 
IČ: 65763050, se sídlem Náměstí 30, 798 48 
Protivanov.

ZASTUPITELÉ NA SVÉM LEDNOVÉM 
JEDNÁNÍ NESCHVÁLILI: 
• poskytnutí finančního daru ve výši 

10.000,- Kč spolku TAJV, z. s., IČ: 09287094, 
se sídlem Poděbrady, Sportovní 158, 
Kluk. Finanční dar měl být použit na po-
řádání postupové soutěže pětiboje v Pro-
tivanově.

ZASTUPITELÉ ODLOŽILI NA PŘÍŠTÍ  
JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA:
• hlasování o poskytnutí dotace ve výši 

84 000,- Kč spolku TJ Sokol Protivanov , z. s.,  
IČ: 16367880, se sídlem Sokolská 198, 798 48 
Protivanov, na úhradu energií a výdajů spo-
jených s údržbou. Zastupitelné projevili sou-
hlas s vyhověním žádosti, ale uložili starosto-
vi oslovit právníka a nechat na příští jednání 
vytvořit nový návrh smlouvy o  poskytnutí 
dotace, která by více ošetřovala zájmy obce.



4 PROTIVANOVSKÝ ZPRAVODAJ

 

 

MATRIKA

METEOSTANICE PROTIVANOV

MATRIČNÍ ÚDAJ MUŽI ŽENY CELKEM

narození 5 11 16

úmrtí 2 2 4

přihlášení k trv. pobytu 14 19 33

odhlášení z trv. pobytu 5 7 12

oddáno v kostele nebo  
na obecním úřadě  
(snoubeneckých párů)

14

celkem – stav obyva-
telstva k 31. 12. 2022 517 543 1060

MĚSÍC PRŮMĚRNÁ TEPLOTA  (°C) SRÁŽKY (MM) SLUNEČNÍ SVIT (HOD.) POČET BOUŘEK

leden -3,7 33,6 134,4 1

únor 1,1 34,5 107,3 2

březen 2,6 15,8 225,7

duben 5,2 33,9 152,4

květen 13,7 76,7 217,0 3

červen 17,4 60,9 285,2 9

červenec 17,5 80,9 263,5 7

srpen 18,4 63,0 219,6 4

září 10,8 64,3 129,2 2

říjen 9,9 15,5 131,8 1

listopad 3,4 17,3 65,2

prosinec -1,4 40,4 34,8

CELKEM 7,9 536,8 1 966,1 29

DĚTI DO 15 LET DĚTI 15–18 LET DOSPĚLÍ CIZINCI

chlapci/muži 97 13 407

dívky/ ženy 107 17 419

Z toho:

Děti do 3 let Děti 6–7 let

27 67

CELKEM 204 30 826 7

STATISTIKA OBYVATEL K 31. 12. 2022

METEO ÚDAJE ZA ROK 2022

matrikářka

Nejvyšší průměrná denní teplota 
(21.07. a 05.08):  
25,1 °C

Nejnižší průměrná denní teplota 
(18.12.):  
-8,5 °C 

Nejvyšší maximální denní teplota 
(21.07.):  
31,5 °C

Nejnižší minimální denní teplota 
(18.12.):  
-11,3 °C

Nejvyšší denní srážka  
(05.07.):  
20,7 mm

Josef Sedláček
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KRÁTCE

Městys Protivanov hledá brigádníky z řad 
studentů pro sezónní práce na období 
červen–srpen 2023. Vhodné pro středo-

školské, případně vysokoškolské studenty. 
Náplň práce–sečení trávy, drobné terénní 
úpravy, natírání, úklidové práce, výpomoc 

na sběrném dvoře či další pomocné práce 
v obci. Více informací u starosty.  Zájemci 
pište na starosta@protivanov.com

REGIONÁLNÍ SLUŽBA PRÁCE BRIGÁDY 
PROSTĚJOV.CZ slouží k vyhledávání práce 
v Prostějově a okolí v seznamu místních vol-
ných pracovních míst. Najdete zde aktuální 

nabídky práce v Prostějově a okolí včetně 
popisu činnosti firem, benefitů a popisu pra-
covního prostředí. Vyhněte se dojíždění a na-
jděte si práci v místě bydliště.

Webové adresy: 
https://www.pracebrigadyprostejov.cz/, 
https://www.facebook.com/groups/prace.
brigady.prostejov

NA ZÁKLADĚ STÍŽNOSTÍ OBČANŮ ohled-
ně znečištění pomníků a hrobů upozorňuje-

me všechny majitele psů, aby svoje domácí 
mazlíčky nevodili na místní hřbitov. Psa na 

vodítku lze po dobu nezbytně nutnou pone-
chat uvázaného u brány hřbitova. 

MĚSTYS PROTIVANOV upozorňuje obča-
ny na průzkum zájmu o popelnice na plast. 

Ty domácnosti, které by měly zájem o navý-
šení žluté popelnice na plast, nechť se při-

hlásí na obecním úřadě a to nejpozději do 
31. 7. 2023.

VÝSTAVA SBĚRATELŮ – tak se bude jme-
novat výstava, kterou chceme uspořádat v 
prostorách knihovny. Chceme však požádat 

širokou veřejnost o spolupráci. Pokud jste 
sběratelem čehokoliv a jste ochotni před-
měty k výstavě zapůjčit, ozvěte se prosím 

knihovnici. Jedná se opravdu o jakékoliv 
sběratelské předměty a na velikosti sbírky 
nezáleží. 

PLECH-OUT 
Projekt PLECH-OUT je třídním projektem Ma-
sarykovy střední školy Letovice, který vznikl 
za účelem ochrany přírody. Již dlouhou dobu 
jsme si všímali pohozených plechovek v na-
šem okolí, znepokojovalo nás i množství ple-
chovek, které končí v popelnicích na komu-
nální odpad, potažmo pak na skládkách či ve 
spalovnách. Bylo potřeba s tím něco udělat. 
Nápad hromadně sbírat plechovky a  různé 
jiné kovové obaly přišel velmi překvapivě od 
naší paní učitelky. Ze začátku nám to přišlo 
nemožné, ale naší první plechovkou 1.12.2022 
oficiálně začal náš školní projekt PLECH-OUT, 
ve kterém jsme postupem času našli smysl 
i zábavu, a který svým dosahem neustále roste.
Velkou část plechovek tvoří hliníkové nápojo-
vé obaly. Samotný hliník je sice třetím nejvíce 
zastoupeným prvkem v zemské kůře, ale vy-
skytuje se hlavně ve formě sloučenin. Jeho vý-
roba vyžaduje velkou spotřebu energie a ná-
ročné procesy, při kterých dochází ke vzniku 
množství odpadních látek, oxidu uhličitého 
a  spotřebě vody. Taková samotná odhoze-
ná hliníková plechovka je pro přírodu velká 
zátěž  – rozloží se průměrně za 200–400  let. 
Naopak popularita nápojů v plechovkách za 
poslední roky prudce stoupá. Podle odhadů 
společnosti Eko-kom byla tuzemská roční 
produkce hliníkových plechovek cca 12 tisíc 
tun /tj. sto milionů kusů plechovek ročně/. 
Byť jsme ve třídění šikovní, z tohoto množství 

vytřídíme jen cca 40%. Zbytek plechovek tak 
„shoří“ ve spalovnách, končí v komunálním 
odpadu na skládkách nebo volně pohozen 
v  přírodě. A  přitom hliník je téměř 100% do 
nekonečna recyklovatelný. Energie, potřebná 
k výrobě 1 plechovky ze surové rudy, by stači-
la na výrobu cca 20 plechovek recyklovaných. 
Vytříděním 1 tuny plechovek k dalšímu ma-
teriálovému využití nejen, že získáváme hod-
notu cca 15 000,- Kč, ale zároveň o tuto tunu 
hmotnosti ušetří naše samosprávy náklady 
za likvidaci komunálního odpadu. Samot-
nou přírodu ušetříme o 9 tun CO2 a 3 tuny 
odpadní hlušiny. Co je ale ta „jedna naše ple-
chovka“? Jedna plechovka váží 10–20  gra-
mů, v materiálové hodnotě je to někde kolem 
20haléřů - a to není moc. Z čísel je ale patrné, 
že v nevytříděných hliníkových plechovkách 
jen v České republice zůstává hodnota cca 
110 milionů korun. A to jsou peníze, které 
každoročně a zbytečně doslova házíme „na 
skládku“. A to je pouze nápojový hliník. Ve 
velké míře produkujeme i jiné kovové obaly, 
obaly od kosmetiky či jiných potravin, které 
taktéž efektivně třídíme.
A právě na tuto „plechovou“ problematiku 
cílí náš projekt PLECH-OUT. S tříděním ple-
chovek musíme začít sami u sebe - každá 
dílčí plechovka se počítá. Sbíráme je nejen 
v našem bezprostředním okolí, čímž čistíme 
naši krajinu od těchto odpadků, ale máme 

zřízených také spoustu sběrných míst v part-
nerských městech a obcích, kde nám mohou 
lidé tento odpad sami odevzdávat. Společ-
nými silami jsme tak nasbírali již 60 000 ple-
chovek, které se po recyklaci vrátí ve formě 
počáteční suroviny zpět do koloběhu! Jsme 
studenti a projekt PLECH-OUT nám vedle 
ochrany životního prostředí slouží i k získá-
ní určitého kapitálu na financování různých 
školních aktivit jako maturitní ples, školní 
exkurze a podobně. Studujeme obor pod-
nikání a tak nám Plechout-popelnice příná-
ší i určitou praxi v  marketingu, udržitelném 
podnikání, získávání zkušeností, prostředků 
a k zacházení s kapitálem. 
Jedno naše nové sběrní místo vzniklo teď 
i v Protivanově u budovy obecního úřadu. Je 
to modrá popelnice opatřená našim plakát-
kem. Sem můžete vhazovat jednotlivé ple-
chovky, v pytlích i v sáčcích. Pokud ještě ple-
chovky před umístěním do naší PLECH-OUT 
popelnice pořádně zmačkáte, nejlépe pošla-
pete, budeme rádi. Nebudeme tak převážet 
vzduch, ale opravdu materiál. Doufáme, že 
i vy tomuto školnímu projektu dáte zelenou, 
zapojíte se do třídění kovových plechovek 
a  podpoříte nejen nás, studenty Masaryko-
vy střední školy Letovice, ale hlavně přírodu, 
která naši podporu potřebuje jako sůl.

Team PLECH-OUT
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Vážení rodiče, vážení absolventi,
další školní rok je za námi a přípravy na léto 
jsou v plném proudu. Tento školní rok nebyl 
v ničem výjimečný, což z pohledu předešlé-
ho beru jako velmi pozitivní fakt. Mohli jsme 
se plně věnovat naší práci a výsledky, kterých 
dosáhli žáci devátého ročníku, nám to jen 
potvrzují. Závěr letošního školního roku se 
v něčem liší od předešlých let. Začínáme my-
slet na rok další a to hlavně ve vztahu k jeho 
slavnostnímu zahájení. Proč slavnostnímu? 
Prvního září si připomeneme padesáté výro-
čí otevření nové budovy základní školy. Pro-
to závěr roku je věnován přípravám oslav, na 
kterých se podílí vlastně celá škola.
V pátek 1.9.2023 bude škola otevřena pro ve-
řejnost, abychom si mohli připomenout naše 
zážitky z průběhu osmi let, které jsme ve škole 
strávili. Budete moci posoudit, jak se škola změ-
nila a jaké podmínky mají ke studiu současní 
žáci ve srovnání se vzpomínkami, které máme. 
Součástí oslav bude samozřejmě setkání za-
městnanců školy, kteří zde působili a stále pů-
sobí. Věřím, že společné vzpomínaní nám všem 
připomene jen ty příjemné chvíle, které jsme 
ve škole prožívali. V dopoledních hodinách Vás 
všechny rád přivítám ve sborovně školy, kde 
budeme mít dostatek času srovnat naši ná-

ročnou profesi z pohledu napříč generacemi.
Oslavy tohoto významného výročí se po-
táhnout jako nit průběhem celého školního 
roku, ale takovým vrcholem by měla být vá-
noční besídka pro rodiče.
Přeji Vám všem krásné léto plné příjemných 
zážitků a odpočinku.

Jaroslav Vašíček, ředitel školy

Akce školy:
PASOVÁNÍ NA ČTENÁŘE – ještě před ne-
dávnem jsme neuměli ani písmenko a dnes 
jsme čtenáři. Co vše umíme jsme předvedli 
na slavnostní akci na OÚ v Protivanově. Na-
šim blízkým jsme recitovali básničky, četli há-
danky a společně luštili křížovku. Za odměnu 
jsme dostali plno krásných dárků.
DEN DĚTÍ V MŠ MALÉ HRADISKO – žáci 
první a druhé třídy naší školy již tradičně na-
vštívili mateřskou školu v Malém Hradisku.
LESY PLUMLOV – ve spolupráci s vojen-
skými lesy Plumlov naši žáci pod odborným 
vedením lesního pedagoga navštěvují okolí 
Protivanova a seznamují se s fungováním 
lesa a jeho důležitostí pro život člověka z růz-
ných pohledů.
DIVADÉLKO 3. TŘÍDY – žáci třetí třídy si pod 
vedením své paní třídní učitelky Dariny Kolá-

řové připravili krátkou pohádku, kterou sehráli 
jak pro rodiče, tak i pro svoje mladší spolužáky.
FYZIKA HROU – zde se naši žáci napříč vše-
mi ročníky mohou seznámit s krásami přírod-
ních věd formou pokusů a možná i malých 
kouzel, které nám připravila paní učitelka 
Jana Kopecká.
DEN ZEMĚ – projektový den, do kterého 
byla zapojena celá škola a žáci devátého roč-
níku i jako organizátoři. Krásné dopoledne 
naplněné poznáváním Země jako zdroje ži-
vota pro všechny organismy a jejich vzájem-
ných vztahů.
JAK VZNIKÁ KNIHA – akce, kterou pro naše 
žáky organizuje ICT Protivanov a kde se žáci 
seznámili s výrobou knihy a sami si mohli 
vyrobit alespoň záložku do svých vlastních 
knih.
ŽIDOVSKÉ MĚSTO BOSKOVICE – žáci na-
vštívili jednu z nejvýznamnějších památek, 
která se váže k boskovickému ghettu.
MASOPUST – děti si společným rejem ma-
sek připomněly tradiční zvyky. V pátek 24. 2. 
2023 byla škola plná zvířátek, pohádkových 
postav a jiných bytostí. Žáci 1. stupně se 
předvedli ve svých kostýmech, zahráli si, za-
tancovali, soutěžili a pobavili se v masopust-
ním reji.

 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
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Je neuvěřitelné, jak ten čas běží. Bývalá uči-
telka a zástupkyně ředitele naší školy, paní 
Mgr. Alena Hlavinková z Valchova, oslavila 
26. května 2023 svoje 85. narozeniny. Po-
važuji za symbolické, že toto její významné 
životní jubileum připadlo na rok 2023, kdy 
uplyne 50 let od otevření naší nové školy, ve 
které působila 27 let.
Jsou chvíle, kdy je ctí vyjádřit úctu a respekt 
této ženě-učitelce, která vykonala velkou 
a záslužnou službu pro Protivanov a školu, 
pro její odborně-pedagogickou a kulturně-
-společenskou úroveň, prestiž, image a pre-
zentaci na veřejnosti a také pro vzdělanost 
a výchovu stovek žáků z Protivanova, Ma-
lého Hradiska, Bukové, Skelné Huti, Obory 
a Okluk. Proč jsem v titulku použil oslovení 
„Star“? Protože paní učitelka Hlavinková je 
opravdovou hvězdou, ikonou a legendou 
protivanovského školství. Místní škole vě-
novala celý svůj aktivní profesní život, a tedy 
i mnoho času ze života osobního. Byl a je to 
život nejen skvělého pedagoga, ale i úcty-
hodného člověka, kterého mají lidé rádi za 
jeho lidské vlastnosti, obětavost, upřímnost, 
laskavost a vlídnost. A jak vidělo její okolí, 
žáci, kolegové, rodiče tuto ženu v dobách, 
kdy působila u nás v Protivanově? Jako vy-
nikající učitelku českého jazyka, jejíž práce je 
na vysoké odborné úrovni, která vede svoje 
žáky k myšlení, k řešení problémů a snaží se 
rozvíjet jejich osobnost nejen rozumově, ale 
i citově. Jako učitelku, která vštěpuje žákům 
lásku k vlasti, kterou považuje za nejkrásnější 
zemi světa. Jako ženu, která kolem sebe šíří 

pozitivní ovzduší, je vždy pozitivně naladě-
ná, přátelská, spravedlivá, chápající, a  to ve 
vztahu jak ke kolegům a žákům, tak i jejich 
rodičům. Jako školní ombudsmanku, ochrán-
kyni práv žáků a učitelů, která vždy s nadhle-
dem otupí ostří ve vztazích učitelů k žákům, 
mezi žáky a také mezi učiteli, když se občas 
objeví. Jako skromného, klidného, ale v pří-
padě potřeby rázného člověka, moudrého 
rádce a veselého společníka, který dokáže 
každého vyslechnout, poradit a také pomoci. 
Jako vůdčí osobnost školy, odbornou, kultur-
ní a společenskou, která všechno naplánuje 
a perfektně zorganizuje, a to včetně všech 
oslav a společenských setkání. 
Moc rád vzpomínám na tato přátelská a uži-
tečná setkání a oslavy. Když jsme každoroč-
ně na škole slavili Vánoce, MDŽ, Den učitelů, 
konec školního roku nebo něčí kulaté naro-
zeniny, společně všichni pedagogové a  za-
městnanci, pozvaní důchodci, starostové 
obcí, předseda SRPŠ a místní duchovní naší 
farnosti, tak zástupce rodičů, nezapomenu-
telný pan Josef Barák, vždy uprostřed zábavy 
řekl: „Paní Alenko, a teď si zazpíváme tu naši!“ 
Že paní učitelka zpívat umí, jsme všichni vě-
děli a k jejímu zpěvu se rádi přidávali. Po kaž-
dé společenské akci pro ni večer přijížděl její 
manžel Jenda a ona vždy při nástupu do auta 
lamentovala. „To jsem zase promarnila času, 
už jsem mohla mít doma za sebou kus práce 
a k tomu ještě opravené všechny sešity.“ 
Otevřeně prohlašuji, že mi bylo a je velkou ctí 
být kolegou a kamarádem paní Aleny Hlavin-
kové, vynikající učitelky, vynikající zástupky-

ně ředitele a obdivuhodného člověka. Vážím 
si této skvělé ženy nejen za pedagogické 
a organizační schopnosti, ale i za její morální 
vlastnosti, její spolehlivost, zodpovědnost, 
přátelskou radu nebo pomoc. Vždy stojí za 
svými názory a dodržuje dané sliby, což se 
o některých říci nedá. 
Proto mě moc mrzí, že její škola na ni, stejně 
jako před pěti lety, zapomněla. Myslím si, že 
paní Hlavinková by si úctu a uznání zasluho-
vala. Je to, vedle paní učitelky a zástupkyně 
ředitele Věry Sedlákové, a paní uč. Anny Liš-
kové a Elišky Matouškové, jediná učitelka, 
která na školách v Protivanově působila tolik 
let a vychovávala a vzdělávala zde několik 
generací žáků. Od jejího nástupu do Protiva-
nova 1. září 1957 a odchodu ze školy 30. červ-
na 2000 uplynulo totiž neuvěřitelných 43 let. 
Mgr. Alena Hlavinková patří mezi výrazné 
osobnosti protivanovského školství a ve své 
době se aktivně podílela na politickém, kul-
turním a společenském životě ve Valchově 
a také v naší obci.
Milá Alo, dodatečně Ti za naši školu, její za-
městnance a všechny generace žáků, které 
jsi učila, děkuji a co nejsrdečněji blahopřeji 
k Tvému významnému životnímu jubileu. 
Přeji všechno nejlepší, pevné zdraví, poho-
du, lásku svých nejbližších, a ještě mnoho let 
hezkých vzpomínek na protivanovskou ško-
lu a její dřívější kamarádskou „staro-mladou“ 
partu pedagogů a zaměstnanců. 

 PhDr. Ladislav Kejík, ředitel školy v. v.

„Nejméně se bojí smrti ti, jejichž život má nej-
větší cenu“ (Emmanuel Kant).

Život každého z nás provází velké množství 
ztrát. Člověk během svého života ztrácí řadu 
předmětů, ideálů i iluzí. Na tomto světě jsou 
však i mnohem těžší ztráty, jako je ztráta blíz-
kých osob, přátel nebo kolegů. K takovým 
bezesporu patřil i odchod paní učitelky Mgr. 
Olgy Drahovzalové, která zesnula po těžké 
nemoci 10. března 2023. Její odchod z toho-
to světa byl dlouhý a po skonu jejího man-
žela také bolestný. Přesto snášela statečně 
vše, co si pro ni paní smrt nachystala. Verše 
na smutečním oznámení, „Až umřu, nic na 
tomto světě se nestane a nezmění, jen srdcí 
několik se zachvěje v rose jak k ránu květiny“, 
jako by symbolizovaly životní pouto a lásky-
plný partnerský vztah mezi ní a jejím manže-
lem, panem Antonínem Drahovzalem, pro-
fesorem a ředitelem gymnázia v Prostějově, 

které právě nese jméno autora uvedeného 
verše, tj. Jiřího Wolkera. Se smutkem v duši 
musíme konstatovat, že nás opustila paní 
učitelka a stálice dřívějšího pedagogického 
sboru, v pravém slova smyslu par excellence 
(„pár exeláns“), která patřila k tak zvané „staré 
gardě“ působící na nové škole od jejího ote-
vření v roce 1973. S paní učitelkou odešla vý-
znamná osobnost protivanovského školství 
uznávaná žáky, rodiči i kolegy.
Paní Olga Drahovzalová se narodila před 
78 lety, 7. října 1944 v Kroměříži. Byla ab-
solventkou Pedagogické fakulty tehdejší 
Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Brně 
(nynější Masarykova univerzita), kde vystu-
dovala učitelství pro 2. stupeň základních 
škol (přírodopis-tělesná výchova-matemati-
ka). Po ukončení studií začínala svoji peda-
gogickou dráhu jako učitelka na ZDŠ v Pro-
tivanově a působila zde až do odchodu do 
důchodu. 

Nikdo nemůže zpochybnit skutečnost, že 
paní učitelka patřila mezi nejvýznamnější 
a nejúspěšnější pedagogy naší školy. Vyso-
ce se musí hodnotit její odbornost, kvalita 
práce a spolehlivost. Byla to skvělá kolegy-
ně, svědomitá, odpovědná, komunikativní 
a vždy ochotná pomáhat všem ve svém oko-
lí. Dostala do vínku neobyčejné pedagogické 
nadání spočívající zejména v tom, že mate-
matické učivo dokázala objasnit zajímavě 
a tak, aby ho všichni žáci pochopili. Během 
svého aktivního působení na naší škole vedla 
odbornou komisi matematiky a úspěšně při-
pravila řadu žáků k přijímacím zkouškám na 
střední školy a gymnázia. Vychovala několik 
generací žáků a velkou pozornost věnovala 
práci třídní učitelky. Vysoké nároky kladla ne-
jen na sebe, ale také na svoje žáky, u kterých 
byla ve velké oblibě. Byla sice přísná, ale ka-
marádská, spravedlivá a svoje žáky vždy a za 
všech okolností hájila. Připravila pro ně také 

 

 

   „STAR“ OSLAVILA 85. NAROZENINY

       ZA MGR. OLGOU DRAHOVZALOVOU
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„Už se těším na prázdniny, každý rok je tro-
chu jiný. Kampak letos, kdo to ví? K babičce 
a dědovi!“.
A jaký byl ten náš školní rok? Pojďme si ho 
připomenout. 
Školku navštěvovalo celkem 52 dětí hlavně 
z  Protivanova, ale i z Nivy, Malého Hradis-
ka a Drahan. Během roku se děti vzdělávají, 
rozvíjí a učí spoustě novým věcem. Snažíme 
se je co nejlépe připravit na jejich další dů-
ležité kroky v životě. U takto malých dětí je 
dobré učení obohatit o zážitky. Chceme, aby 
na školku vzpomínaly a byla pro ně místem 
klidu, pohody a radosti. 
Když se ohlédnu za celým školním rokem, mu-
sím uznat, že děti měly spoustu zážitků a akcí, 
na které budou rádi vzpomínat. Protivanov 
má krásná místa v okolí, kterými se může 
pyšnit. My je dětem chceme ukázat, a proto 
k  nim připravujeme turistické vycházky. Vy-
dali jsme se na Skalky, k větrným elektrárnám, 
Čertůvce, ke mlýnu a dalším. Zakládáme si na 
kontaktu s rodiči, a proto pro ně a jejich děti 
konáme různé společné akce. Na podzim 
proběhlo dýňování, jarní tvoření, pálení čaro-
dějnic, Den maminek a rozloučení s předško-
láky. Před Vánoci se měla konat vánoční be-
sídka, ale bohužel se kvůli velké nemocnosti 
dětí zrušila. Věříme však, že se v následujícím 
školním roce uskuteční. Další zpestření škol-
ního roku bylo divadelní vystoupení, Mikuláš, 
masopust, zdobení velikonočního stromu, 
sportovní dopoledne, výlet do Boskovic, na 
Suchý, celodenní výlet do Zoo Ostrava a cyk-

lo den. Naše děti jsou velice šikovné a byly 
pozvány na různá vystoupení v obci jako na-
příklad na akce: Rozsvěcení stromu, Setkání 
starších a dříve narozených a  Farní den. Pro 
děti, které odchází na základní školu tradičně 
připravujeme rozloučení, které má dvě části. 
První je přespávání ve školce, kdy odpoled-
ne odjedeme na společný výlet, vrátíme se 
večer, děti čeká stezka po školce a následně 
přespání ve školce. Na samotný závěr roku si 
tyto děti připraví vystoupení pro své rodiče 
a jsou slavnostně pasováni na školáky. Před-
školních dětí, které odejdou do základní školy 
bylo celkem 17. Všem těmto dětem přejeme, 
aby se jim v životě dařilo a na naši školku rádi 
vzpomínaly. 
Jak už to bývá, každý rok děti odejdou, ale 
další přijdou. V životě dítěte jsou tyto oka-

mžiky velmi důležité a my se je snažíme dě-
tem co nejvíce zpříjemnit. Na zápis do školky 
přišlo 18 dětí, které byly přijaty ke vzdělávání. 
Jsme velice rádi za tak velký zájem a od září 
se budeme těšit na 53 dětí. Pro nově přijaté 
děti probíhaly v měsíci červnu adaptační od-
poledne, kdy si ve školce hrají a nenásilnou 
formou se seznamují s prostředím školky. 
Tyto odpoledne probíhaly i s rodiči, kteří se 
mohli mezi sebou seznámit a mají dostatek 
prostoru zeptat se na veškeré informace. 
Každý rok je trochu jiný, ale našim hlavním cí-
lem je, aby na konci školního roku odcházelo 
dítě spokojené, obohacené a hlavně šťastné!
Všem přeji krásné prázdniny plné klidu a po-
hody, užijte si je naplno a nezapomeňte, že zá-
žitky jsou v životě to, co Vám nikdo nevezme. 

Petra Havelková, ředitelka MŠ

 

MATEŘSKÁ ŠKOLKA 

řadu zajímavých výletů, ať už to byly Jesení-
ky, Krkonoše, Slovenský ráj, Dukla, Nízké Tat-
ry, Vysoké Tatry aj. Nelze nezmínit její tvůrčí 
práci ve školní i mimoškolní tělesné výchově. 
Byla členkou TJ Sokol, cvičitelkou starších žá-
kyň, členkou okresního cvičitelského sboru. 
Podílela se aktivně na přípravách a realizaci 
tělovýchovných akademií a veřejných vy-
stoupení v obci, lyžařských závodů místních 
i okresních, atletických a gymnastických sou-
těží a také na organizaci okrskových a okres-
ních spartakiád. V roce 1985 nadchly starší 
žákyně se svými „Poupaty“ statisíce diváků 
na okrskových, okresních a krajských sparta-

kiádách po celé republice a následně pak na 
celostátní spartakiádě v Praze na Strahově. 
Svěřenkyně paní učitelky Drahovzalové zde 
rovněž vystoupily a úspěšně reprezentovaly 
naši školu.
Také v důchodu zůstala aktivní a pokračova-
la v práci soukromé učitelky matematiky. Do-
učovala totiž žáky naší školy, kteří se připra-
vovali na přijímací zkoušky nebo už studovali 
na středních školách.
V sobotu 18. března 2023 proběhlo poslední 
rozloučení v obřadní síni v Prostějově. S paní 
učitelkou Mgr. Olgou Drahovzalovou se přišli 
rozloučit její bývalí žáci, kolegové, kamará-

di a také občané Protivanova. Budou na ni 
vzpomínat jako na kvalitní učitelku, výbor-
nou kolegyni, kamarádku, místní občanku. 
Paní učitelka si za svoji celoživotní úspěšnou 
pedagogickou práci zasluhuje od svých žáků 
a jejich rodičů i od svých kolegů poděkování, 
uznání a velkou úctu.
Přál bych si, aby si kolegové vždy při vzpomí-
nání na Olgu zavzpomínali také na staré dob-
ré školské časy a ujistili se, že hodnoty, které 
ona pro naši školu a školství považovala za 
stěžejní a vždycky je celým svým působením 
zastávala a hájila, stále existují a platí.

 PhDr. Ladislav Kejík, ředitel školy v. v.
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MŠE SVATÁ NA REPECHÁCH U HONZÍKOVA KŘÍŽE
V neděli 16.07. bude sloužena v 17:00 hodin u Honzíkova kříže mše svatá. Jako každý rok bude obětována za všechny, kteří při záchraně 

druhých nabídli Pánu svůj život. Odpočinutí věčné dej jim, Pane, a světlo věčné ať jim svítí, ať odpočívají ve svatém pokoji! Amen.

PĚŠÍ POUŤ DO SLOUPA
V neděli 23.07. se uskuteční pěší pouť do Sloupa. Ranní mše svatá bude tradičně v 6:30 hodin a bezprostředně po ní nás vyprovodí  

Holóbkova mozeka k horní autobusové zastávce. Ve Sloupě se pak setkáme se všemi ostatními bratry a sestrami z naší farnosti  
i místními a budeme slavit v 10:30 hodin poutní mši svatou za živé i zemřelé mariánské poutníky z naší farnosti.

MŠE SVATÁ U PANNY MARIE KRÁLOVNY NA REPECHÁCH
Letošní pouť k Panně Marii Královně na Repechách bude v sobotu 19.08. Srdečně vás na ni zvu.  
Mše svatá začne v 15:00 hodin u kapličky, z Protivanova od kostela vycházíme ve 14:00 hodin.

FARNÍ TÁBOR-NOVÁ HRADEČNÁ 
Farní tábor v letošním roce se uskuteční od 5. do 12. 08. S dětmi budeme ubytovaní na faře v Nové Hradečné.  
Cena tábora je 2.500,- Kč za dítě a v ceně je zahrnuto: ubytování, strava (5x za den), doprava, výlety a vstupné.  

Pro děti je připraven týden plný zážitků, her a zábavy, které mají jedno společné téma – pohádku „V hlavě“.   
Kromě jiného navštívíme i čokoládovnu v Troubelicích, aquapark nebo vystoupíme na největší rozhlednu v okolí.  

Pojďte s námi zažít spoustu dobrodružství, těšíme se na vás! 
Schůzka táborových vedoucí s rodiči dětí bude po poslední dětské mši svaté v tomto školním roce, tj. v pátek 30.06. v 18:30 hodin  

v kostele. Při této příležitosti se dozvíte podrobnosti k organizaci tábora a zároveň se bude vybírat příspěvek na tábor.

KALENDÁŘE PRO ROK 2024 
Rád vám nabízím jménem celé farnosti nové stolní kalendáře na příští rok 2024. Pokud si jej pořídíte, pravidelně každý týden dostanete 

řádný příděl smíchu!!! Je totiž plný ilustrovaných vtipů a mých zážitků z naší farnosti. Žádnou odpověď jsem nijak neupravil, je tedy  
autentická, přesně tak, jak „spatřila“ světlo tohoto světa. Těším se, jak se přímo v mnoha odpovědích osobně najdete.  

Ač malířky kontaktně neznali konkrétní osoby, i postavy z obrázků v některých případech odpovídají skutečné vizáži daného autora.  
Opravdu se máte na co těšit!!! Jejich cena zůstává na 79,- korunách, tak jako vloni.  Ať se vám líbí a přinese slíbený úsměv.

PĚŠÍ POUŤ DO JEDNOVA 
První neděli v srpnu (06.08.) se uskuteční další pěší pouť naší farnosti, tentokrát k Panně Marii do Jednova. Ranní mše svatá začne v 7:00 
hodin. V Jednově se pak setkáme se všemi ostatními a budeme slavit poutní mši svatou v 10:30 hodin. Já i otec Ondřej se na vás všech-

ny těšíme. Po mši svaté rád všem nabídnu naše farní ponožky s klokanem i ovečkami a nové farní kalendáře. 

Z DALŠÍHO KALENDÁŘE FARNOSTI 
 03.09.  předpouťový koncert k narozeninám Panny Marie (vystoupí skupina Antikvartet) 
 10.09.  pouť v Protivanově
 16.09. nejdelší pěší pouť naší farnosti na Vranov u Brna

 
ZPRÁVY Z FARNOSTI

Na závěr upřímně děkuji všem, kteří jakýmkoliv způsobem podporují naši farnost. Velmi si vážím a jsem neskutečně rád, že hojně navštěvujete 
naše akce, které jsou připravovány pro vás všechny, pro celou obec a okolí.  Přeji vám krásné slunečné dny, pohodové prázdniny, celé odpo-
činkové léto a příjemnou dovolenou! S nevšední radostí vám všem ze srdce žehnám.

Zdeněk Fučík, farář
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14. FARNÍ DEN 

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Poděkování vám všem,  
kdo jste se přišli rozloučit  
s naší drahou zesnulou,

PANÍ JOSEFOU LUKÁŠOVOU, č. p. 114.

Děkujeme za slova útěchy a soustrast.

Naďa, Libor, Monika, Karolína a Sára.

Děkujeme všem přátelům,  
známým a protivanovským občanům  

za slova útěchy,  
vyjádření soustrasti i za květinové dary 

při posledním rozloučení  
s našim drahým zesnulým,

 PANEM JOSEFEM KOLÁŘEM, č. p. 237.

Manželka a děti s rodinami.

Děkujeme, že jste společně s námi  
doprovodili na poslední cestě  

naši drahou zesnulou
 PANÍ RŮŽENU KITNEROVOU, č. p. 278.

Vážíme si Vaší projevené soustrasti  
i slov útěchy.

Rodina Kitnerova.
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Žáci z protivanovské pobočky Základní umě-
lecké školy Konice se svými učiteli uskuteč-
nili v tomto školním roce řadu vystoupení 
a  koncertů, díky nimž naši mladí muzikanti 
i zpěváci rostou a získávají zkušenosti. Hlav-
ně ale, a to je nejhezčí, prožijí radost, kterou 
nám hudba dává.
Žáci ZUŠ se účastní akcí pořádaných základní 
školou, knihovnou a farností v Protivanově – 
rozsvěcování vánočního stromu, vánočním 
koledování, setkání dříve narozených, paso-
vání prvňáčků na čtenáře nebo vystoupení 
na farním dni. Občas zajedou potěšit svou 
hudbou do sousedních obcí a okolí (Buková, 
Malé Hradisko, Konice…).  
Kromě tradičního vánočního a závěrečného 
koncertu proběhl na jaře absolventský kon-
cert žákyň 8.třídy-Emy Kitnerové, Martiny 
Sekaninové a Adély a Elišky Pivoňkových. 
Dalším absolventem bude Jakub Pospíšil 
z Malého Hradiska. V příštím školním roce 

čeká ZUŠ soutěž ve hře na klavír, kterého se 
zúčastní i naši klavíristé z pobočky v Proti-
vanově. Mimo hry na klavír zde mohou žáci 
studovat hru na zobcovou i příčnou flétnu, 
trubku, bicí a sborový zpěv.
Všem žákům a je-
jich učitelům díky 
za celoroční práci, 
koncerty a vystou-
pení, ale také snahu, 
píli, domácí přípravu 
a chuť se rozvíjet dál. 
Přejeme jim radost 
z  úspěchů i vytrva-
lost a trpělivost, které 
jsou k jejich činnosti 
zapotřebí. Rodičům 
patří poděkování za 
podporu, povzbuze-
ní svých dětí a dob-
rou spolupráci.

Všem žákům a dětem přejeme krásné prázd-
niny a vám pěkné léto a dovolenou!

Za ZUŠ Konice 
Lenka Holubová

 

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA 

 
CO SE UDÁLO

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
V sobotu 4. března byli v obřadní síni úřadu 
městyse slavnostně přivítáni tito malí občán-
kové: 
Matěj Brachtl
Bedřiška Henzlová
Jakub Horák
Jan Hudec
Marie Marková
Rozálie Pitáková
Mariana Pospíšilová
Sabina Sychrová
Natálie Veselá

Přejeme jim do života pevné zdraví, plnou 
náruč lásky, hodně radosti a spokojenosti.
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PŘÁTELSKÉ SETKÁNÍ STARŠÍCH A DŘÍVE NAROZENÝCH
Pátek 5. května se nesel v duchu příjemného 
setkání našich starších a dříve narozených 
občanů. V připraveném programu vystoupily 

děti z mateřské školy, děti školní družiny, žáci 
ZUŠ, Jolanka Dostálová a k tanci a poslechu 
hrála Holóbkova mozeka. Tímto děkujeme 

všem účinkujícím a jejich učitelům, hudební-
kům, pohostinství ALFA a také všem 80hos-
tům, kteří naše pozvání přijali.

PASOVÁNÍ NA ČTENÁŘE
Čtyřiadvacet prvňáčků bylo slavnostně v pátek 26. května pasováno na čtenáře. Slavnost proběhla v prostorách obecního úřadu za přítom-
nosti rodičů dětí a zástupců školy, obce a knihovny Prostějov.
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POHÁDKOVÁ STEZKA
Tradiční akcí ku příležitosti Dne dětí je v našem městysi Pohádková stezka a nebylo tomu jinak ani letos. Poděkování patří všem dobrovolní-
kům, kteří se převlékli za pohádkové postavy, věnovali našim nejmenším svůj čas a udělali jim radost. Akce se zúčastnilo 75 dětí.

BLAHOPŘEJEME K UMÍSTĚNÍ
V Praze se ve dnech 3. a 4. června konalo 
Mistrovství ČR Praha Best Dance Group. Zú-
častnila se jí i prostějovská taneční škola Pi-
rouette, kterou navštěvuje Jolanka Dostálo-
vá z Protivanova. V kategorii Taneční skupina 

roku Evropa 2 ve dvou choreografiích „Mini 
modern“ a „Mini show“ získala děvčata pod 
vedením Ivi Kuptikové a Veroniky Votavové 
dvě zlaté medaile. Není to první ocenění, 
které Jolanka Dostálová obdržela. Začát-

kem letošního roku se zúčastnila i  soutěže 
Best World Dance Group v Praze, kde získala 
v kategorii Show Dance, děti 6-9 let také zla-
tou medaili. Jolance srdečně blahopřejeme 
a přejeme jí mnoho dalších úspěchů.
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„Kdo má moc, nebojí se práva“ 
(Cicero)

Nedávno jsem dělal pořádek v rodinných 
dokumentech, třídil je a vyhazoval nepo-
třebné věci a staré noviny. Při jejich pro-
čítání jsem narazil na některé zajímavosti 
z minulých let, které mě přivedly k napsání 
tohoto článku. Zažil jsem II. světovou válku, 
9. květen 1945, únor 1948, hrdelní procesy 
s Miladou Horákovou a Rudolfem Slánským, 
budování socialismu, 21. srpen 1968 s ná-
slednou normalizací, sametovou revoluci 
v roce 1989, budování kapitalismu a s ostat-
ními pak prožívám nelehkou současnost. Za 
ta léta jsem něco zažil, a proto si dovolím 
porovnávat.
Porovnání první. 21. listopadu 1948 se můj 
otec na konci taneční zábavy v sokolovně 
dostal do slovní roztržky se třemi mladými 
muži z Protivanova. Spor se nějak vyostřil 
a začala se do něj míchat politika. Můj táta, 
posílen alkoholem, nakonec prohodil: „Gott-
wald a Zápotocký mi mohou políbit …!“ Vy-
jádřil, sice nevhodně, nevkusně a neslušně, 
svůj názor na tehdejší nejvyšší české politiky. 
Tato věta se pro něj stala osudnou, protože 
oni tři mladíci, asi někým navedeni, podali 
na otce trestní oznámení. Tuto trojici nebudu 
jmenovat, protože o mrtvých jen to dobré. 
Tehdy měla naše rodina velké obavy, nebyla 
to žádná legrace. Bylo po „vítězném únoru“ 
a v trestním zákoníku existoval paragraf o ha-
nobení hlavy státu. Otec byl obviněn, souzen 
a odsouzen. Soud probíhal v Boskovicích, 
v  tehdejším okresním městě. Uvádím vyne-
sený trest, který jsem přesně opsal z tehdej-
šího soudního rozhodnutí s datem 21. února 
1949. „Obžalovaný spáchal přečin ublížení na 
cti presidentu republiky a přečin pobuřová-
ní a odsuzuje se za to k trestu tuhého vězení 
v trvání 10 dnů, zostřeného dvěma tvrdými 
loži.“ Tento rozsudek jsem vždy považoval, na 
tu dobu, za úsměvný. Jen dodávám, že otec 
se odvolal a krajský soud v Brně ho osvobo-
dil.
Na začátku dubna roku 2022 vyjádřila jedna 
paní učitelka ve vyučovací hodině svůj ná-
zor na válku na Ukrajině. Nevím, co ji vedlo 
k tomuto nevhodnému, chybnému kroku, 
a proč vůbec se žáky v hodině češtiny roze-
bírala svoje názory. Žáci si ji při tom natáčeli 
na mobil a natočené umístili na sociální sítě. 
Okamžitě byla vyhozena ze školy a přípa-
dem se začala zabývat policie. Na konci dub-
na 2023 bylo oznámeno, že státní zástupce 
obžaloval učitelku základní školy v  Praze 6 
z trestného činu popírání, zpochybňování, 
schvalování a ospravedlňování genocidy. 
Češtinářce hrozí trest ve výši od šesti mě-
síců do tří let vězení, a to už by úsměvný 
rozsudek opravdu nebyl. Pochybuji, že paní 

učitelka mluvila o genocidě a že tento po-
jem popírala.  V současné době stačí říci jiný 
názor, než je ten „správný-vládní“ a hned na 
tebe mají paragraf „šíření nenávisti“, „šíření 
poplašné zprávy“ nebo „schvalování a po-
pírání genocidy“. Vypadá to tak, že svoboda 
slova je zaručena, ale svoboda po projevu 
už nikoliv.
Porovnání druhé. V počátcích tzv. norma-
lizace po roce 1968/69 jsme my učitelé 
na škole psali prohlášení, jehož obsahem 
muselo být sebekritické přiznání našeho 
mylného názoru, který jsme vyjadřovali 
po srpnové okupaci. U každého z nás kon-
čilo toto prohlášení omluvou a následnou 
větou s vlastnoručním podpisem: „Plně 
schvaluji internacionální pomoc vojsk Var-
šavské smlouvy.“ Museli jsme si posypat 
hlavu popelem a udělat ze sebe pomýlené 
blbečky, protože hrozilo, že přijdeme o za-
městnání. Například můj dobrý kamarád, 
pan učitel Karel Novotný z M. Hradiska, byl 
nejdříve zbaven funkce ředitele a vyhozen 
ze školy ve Ptení. Přijala jej protivanovská 
škola, ale tím to neskončilo. Jeho proná-
sledování vyšší mocí pokračovalo. Nejdří-
ve byl vyvíjen nátlak na vedení školy, ROH 
(Revoluční odborové hnutí) a na pedago-
gický sbor, aby vydali prohlášení, že si ne-
přejí, aby na naší škole dále působil. Když 
se jim tímto způsobem nepodařilo zničit 
tohoto výborného kantora a příkladného 
člověka, zařídili aspoň, aby nesměl vyučo-
vat předmětům své aprobace (český jazyk-
-dějepis), a nakonec došlo k jeho přeložení 
na školu v Plumlově, kde byl přeřazen na 
místo vychovatele školní družiny a působil 
zde do svého předčasného úmrtí.  Byla to 
nelehká doba, za osobní názor tehdy mohl 
člověk přijít o práci nebo ho čekal ještě 
horší postih. Tehdy, po podpisu schválení 
srpnové okupace, jsme se cítili poníženě, 
ale také zbaběle. Strach byl silnější než 
hrdinství. Proto se dovedu vžít do situace, 
kterou v březnu 2023 zažíval náš olympij-
ský vítěz David Svoboda. Provinil se tím, 
že řekl vlastní názor na válku na Ukrajině, 
doslovně uvedl, že „první obětí každého 
válečného konfliktu je pravda“ a podpořil 
účast ruských a běloruských sportovců na 
olympiádě. Od našich „správných demokra-
tů“ se hned ozvalo: „Vyhodit, degradovat, 
zavřít!!“ Musel se opakovaně omluvit, vzdát 
se funkce v čele Komise sportovců českého 
olympijského výboru, dostal důtku a musel 
jet na převýchovu na Libavou. Byl ponížen, 
doslova odstřelen, skandalizován, zostu-
zen. Dostal strach jako my po roce 1968. 
Příznačná byla proto z vět veřejné sebe-
kritiky známého pětibojaře zejména tato: 
„Nebojte se, nejsem na špatné straně.“ Inu, 
každý není Jan Hus nebo František Kriegel, 

kteří trvali na svém a svůj názor nezměnili. 
Stejně jako učitelé po roce 1968 odvolal ze 
strachu svůj názor i David Svoboda v roce 
2023. Prostě, nihil novi sub sole, nic nového 
pod sluncem.
Mnozí cítíme, že některé názory se jaksi ne-
mohou vyslovovat, aniž by za ně nehrozilo 
veřejné zostuzení, lynč na sociálních sítích 
a dnes už stále častěji i vyhazov z práce, a to 
jak v soukromém, tak ve veřejném sekto-
ru. Zvyšuje se četnost exemplárních tres-
tů a  veřejně vymáhaných omluv a pokání, 
když jednou někdo klopýtne a náhodou si 
dovolí říct něco, co už se v danou chvíli ne-
smí. Mainstreamová média urážejí, ponižuji 
a dehonestují ty odvážné, kteří si dovolí vy-
stoupit z řady a sdělit vlastní názor. Stateč-
nost, vlastenectví a svoboda názoru je v nás 
potlačována.
Porovnání třetí. Držím v ruce staré noviny 
z  doby americko-vietnamské války, kte-
rá probíhala v letech 1964-1973. Dobře si 
vzpomínám na snímek plačící vietnamské 
dívenky zasažené napalmem, který obletěl 
tehdy celý svět. Kdo dnes ví, že v roce 1968 
bylo ve Vietnamu nasazeno přes 550 tisíc vo-
jáků. Kdo dnes ví, že „16. března 1968 došlo 
k  největšímu zločinu americké armády ve 
Vietnamu. Ve vesnici My Lai bylo zavraždě-
no na 500 vesničanů, převážně žen a dětí. 
Některé oběti byly před smrtí mučeny, zná-
silněny, zohaveny. Zavražděno bylo 170 dětí! 
Nejmladší oběti byl rok, nejstarší oběti 82 
let. 300 domů bylo vypáleno. My Lai se před 
55  lety stala vietnamskými Lidicemi. Tento 
zločin se dnes pro jistotu nikde nepřipomí-
ná. Dle historických údajů za dobu trvání 
této války padlo přes 58 tisíc amerických 
vojáků, 300 tisíc jich bylo zraněno. Zahynuly 
téměř tři miliony obyvatel Vietnamu, vedle 
těchto civilních obětí padlo 1,5 milionu viet-
namských vojáků.“
Jaký je tedy rozdíl mezi válkou, kterou Rus-
ko rozpoutalo na Ukrajině a válkami, které 
rozpoutaly USA nebo NATO, a to bez man-
dátu (souhlasu) OSN, ve Vietnamu, Iráku, 
Jugoslávii, Afghanistánu, Libyi, Sýrii? Všude 
tam umíraly desetitisíce a statisíce civilních 
občanů, žen a dětí. Jaký je rozdíl mezi rus-
kými raketami a bombami, které padají na 
Ukrajinu, a americkými, které padaly na 
území výše uvedených států? Rozdíl je asi 
v tom, že ruské jsou zločinecko-barbarské 
a americké byly „humanitární“. Rozhodně 
jsem proti všem válkám. Souhlasím s po-
trestáním všech válečných zločinců a také 
těch, kteří tyto války rozpoutali, ale bez vý-
jimek.
Nechť si to každý čtenář přebere sám!

PhDr. Ladislav Kejík, ředitel školy v. v.

 

JAKÝ JE V TOM ROZDÍL…?
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Ve vyprávění bájí a pověstí z našeho okolí 
jsme se dostali do Boskovic. Knížka Miroslavy 
Minxové „Ve starých Boskovicích pod loučí“ 
popisuje až 40 pověstí, vztahujících se právě 
k tomuto městečku a jeho částem. Boskovice 
jsou bájemi přímo protkány. Rádi pro Vás, milí 
čtenáři, vybereme alespoň tři nejzajímavější 
a nejkrásnější. 
O tom, jak vzniklo jméno Boskovice, resp. ná-
zev hradu, jsme už jednou psali, a to ve Zpra-
vodaji č. 2/2020. A na boskovickém hradě zů-
staneme i nyní. 

O STRAŠIDELNÉM DOMĚ 
Za dávných časů, kdy se ještě na boskovic-
kém hradě ozývaly zvuky fanfár lovecké 
družiny rytířů a kdy s rachotem byl spouš-
těn padací most přes hluboký příkop napl-
něný vodou, pobýval tu mladý rytíř. Hrad se 
zvedal na kopci, padajícím příkře do údolí 
říčky Bělé, a byl dobře opevněn. Osazenstvo 
hradu bylo zabezpečeno i pro případ, že by 
snad podlehl nepříteli. Z hradu totiž ved-
ly tajné chodby různými směry a některé 
končily v  odlehlých lesích a nepřístupných 

skalách. Mnohé z těchto chodeb vedly také 
na boskovický rynk a jedna z nich končila 
v Kožouškově domě, kde bydlel kovář se 
svou sličnou dcerou. Mladý rytíř, který často 
zajel ke kováři kovat koně, se do ní zamilo-
val. I  kovářově dceři se zalíbil urostlý mla-
dý rytíř. Protože by rodiče bránili mladým 
lidem, aby se setkávali, scházeli se tajně. 
Často večer při záři louče přicházel tajnou 
chodbou zamilovaný mladík ke kovářově  
dceři.
A stalo se, že se po čase kovářově dceři na-
rodilo dítě. Kovář v zoufalství nad hanbou 
své dcery ji i s dítětem uvrhl do sklepa, kde ji 
umučil hladem. Když se o tom dozvěděl rytíř 
z hradu, vzal zbrojnoše a přispěchal ke ková-
ři. Chtěl ho za trest uvrhnout do hladomorny. 
Kovář byl velmi silný muž, nebylo snadné ho 
spoutat. Dvanáct pacholků se na něho vrh-
lo a měli, co dělat. Svázaného ho přivlekli na 
hrad a spustili do hladomorny. A jako každé-
mu takovému odsouzenci dali i jemu kousek 
chleba a džbánek vody. Žil jen tak dlouho, 
pokud mu strava stačila. Silný kovář nako-
nec v hladomorně zahynul. A smutný rytíř 

už nikdy nenašel ženu, kterou by mohl tak 
milovat. 
Kovářova dcera za dlouhých večerů a nocí ve 
sklepě pláče a naříká nad svým osudem, nad 
ztrátou svého dítěte a volá rytíře. Za tako-
vých večerů se lidé do sklepa v Kožouškově 
domě neodvážili jít. A našel-li se odvážlivec 
a se svíčkou v ruce vešel do sklepa, daleko 
nedošel. Sotva se přiblížil ke sklepním dve-
řím, svíce zhasla, jako by ji ovanul neviditel-
ný dech. Dveře do sklepa se samy otevřely 
a  z  hlubin bylo slyšet kvílení. Odvážlivec si 
dál jít neodvážil, vzal nohy na ramena a utíkal 
domů. Za těchto nocí si všichni lidé přáli, aby 
už vyšla jitřenka a zažehnala temné přízraky 
v tmavém sklepě. 

Pro upřesnění-Kožouškův dům stával na se-
verní straně náměstí, několikrát měnil majitele 
a v tomto domě se také narodil 11. 8. 1861 slav-
ný choreograf a baletní mistr Augustin Berger. 
Příště budeme v pověstech z Boskovic pokračo-
vat. 

(zdroj: Ve starých Boskovicích pod loučí,  
autor; M. Minxová, vyd. Formát Boskovice)

 

POVĚZ MI POVĚST

Protivanovský zpravodaj roč. LXV. /2023/, číslo 1, vyšlo dne 26. 6. 2023 v počtu výtisků 450, periodický tisk územního samosprávného celku městyse Pro-
tivanov. Vydává městys Protivanov ve spolupráci ICT - knihovnou. Adresa: Protivanov 32, 798 48 Protivanov. IČO 00288675. Foto: archív městyse, MŠ, ZŠ, 
ZUŠ, farnost, Milan Kitner a Martin Kubát. Vychází 4x ročně. Evidence MK ČR: E-10962. Zlom, sazba a tisk: Computer Media s.r.o.; www.obecni-noviny.cz.






